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La primera activitat de l’AV Muntanya 

Roja, fou el dia de la revetlla de Sant 

Joan, el 23 de juny de 1974 (el dictador 

Franco encara era viu), quan vam anar 

a Reus a buscar la Flama del Canigó i 

repartir-la a tota la canalla que volia 

encendre la seva foguerada (després de 

setmanes recollint cartrons, mobles 

trencats, etc.). Recordo fogueres als Set 

Ponts, al Barri de Dalt, prop de les 

Creus... (i les que em dec deixar...). 

 

El que molts no deuen saber és que la 

iniciativa d’anar a Reus a recollir la 

Flama del Canigó i encendre les 

foguerades del poble fou de mossèn 

Jaume Gabarra i Pubill que  era el 

rector de Mont-roig (1971-1975) i que 

es dirigí a nosaltres (l’Associació de 

Veïns Muntanya Roja) per dir-nos que 

seria una bona activitat cultural per al 

poble, que feia un any que la Flama 

arribava a Reus, que es repartia pels 

Països Catalans per la revetlla de Sant 

Joan i que ho havíem d’aprofitar. Així 

fou!! I és des d’aleshores que, 

ininterrompudament, hem portat la 

Flama a Mont-roig. Enguany, doncs, 

50 ANYS!! 

 

L’any 2020, com a anècdota, direm que 

per culpa de la pandèmia de Covid-19, 

el lloc de recollida de la Flama fou al 

santuari de Misericòrdia de Reus per 

contra d’anar a la plaça de la Llibertat. 

Recordo que la pubilla fou la Maria 

Callau i Aragonès i l’hereu en Roger 

Badia i Gibert. Tothom amb mascareta, 

però fou igualment emotiu, amb la 

lectura del missatge a la plaça de Joan 
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Miró i la revetlla, la coca de Sant Joan, el cava i els 

emprenyadors petards i coets, com ha de ser... 

 

És una revetlla, també, en aquests 50 anys, per 

recordar els que ja no estan entre nosaltres, com 

Mossèn Jaume Gabarra, Mossèn Josep M. Rubió, 

la Montserrat Llorens, la Montserrat Sedó, el Josep 

Munté i Vilà, la Magda Guerrero, l’Alexandra 

Navarro, la Pilar Rovira, el Baptista Nogués 

“Melitino”, el Miquel Ferré i tants i tants més, que 

segur que no puc anomenar-los a tots i que tant van 

col·laborar amb l’Associació de Veïns Muntanya 

Roja, amb Ressò mont-rogenc, la Flama del 

Canigó, els aplecs de sardanes, la publicació de 

llibres, les xerrades, la recuperació de l’escut 

heràldic de Mont-roig, el Ball de Coques i tants i 

tants actes culturals al servei de la llengua, la 

cultura i el País!! 

 

Si el nostre estimat Club Atlètic Mont-roig, molt merescudament, va rebre una menció de 

reconeixement del Consistori mont-rogenc pel seu centenari de vida (1922-2022), ara 

voldria, i m’agradaria pensar, que l’Ajuntament de Mont-roig, a nosaltres, l’Associació 

de Veïns Muntanya Roja, per només mig centenari, ens hauria d’aprovar, en plenari, 

només mitja menció de reconeixement pel nostre mig segle d’existència i de servei al 

poble de Mont-roig. No us sembla?? S’admeten apostes... encara que sé que m’estic 

saltant el protocol. Bona revetlla de Sant Joan i de Sant Pere i per 50 ANYS MÉS!!! 

 

 

 


